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INTERVIU  CU  PĂRINTELE  ARHIMANDRIT  ELPIDIE  VAGIANAKIS 

DIN  GRECIA 

 
 

 

‒ În ce mod ne putem împotrivi 

planurilor viclene ale lui Antihrist?  

‒ Numai prin harul și puterea Duhului 

Sfânt. Lucifer este un duh rău  și întunecat, 

așa că singurul lucru decare se teme, pentru 

că îi risipește și  distruge întunericul, este 

harul și puterea Duhului Sfânt al lui Dum-

nezeu,care este Lumina absolută. Acest har și 

puterea Duhului Sfântle luăm noi creștinii 

din trei surse  principale, care sunt înfrico-

șător de puternice în războiul împotriva 

diavolului. Fără acestea trei, mântuirea 

noastră este aproape imposibilă.  

Prima sursă, care în fiecare minut și 

fiecare clipă este la dispoziția  noastră, este 

rugăciunea. Așa cum o lampă trebuie să fie 

conectată la curent pentru a se aprinde și a 

lumina, tot așa de fiecare dată când ne 

ridicăm  cu sufletul la cer pentru a ne ruga, 

este ca și cum am pune candela sufletului 

nostru în priza lui Dumnezeu, pentru ca harul 

Duhului Sfânt să treacă prin el și sufletul 

nostru să strălucească astfel de Lumină 

dumnezeiască. Atunci, întunericul se 

risipește și se văd clar atacurile satanei .Vai 

de omul care ignoră puterea rugăciunii sau 

nu vrea să se roage. El poate fi atras cu 

ușurință pe cărările întunecate ale păcatului 

și capturat de demonii vicleni. De aceea, cel 

mai mare război al diavolului împotriva unui 

suflet este să-l facă să nu se roage. Un alt 

motiv important pentru care rugăciunea  este 

necesară în acești de pe urmă ani în care 

trăim, este că de fiecare dată când ne rugăm, 

harul Duhului Sfânt creează în jurul trupului 

și sufletului nostru un scut duhovnicesc 

invizibil de protecție, ceva de genul anti-

radar, care nu permite frecvențelor demonice 

de influențarea minții și a trupului să ne 

copleșească și să ne supună răului. 

În multe cazuri, când rugăciunea iese din 

adâncul inimii cu multă dragoste pentru 

Dumnezeu, ea va lucra într-un mod atât de 

miraculos încât ne va face invizibili în ochii 

oamenilor satanici, dar și la aparatele de 

detectare ale Antihristului. În anii întunecați 

când Antihrist va conduce lumea, multe vor 

fi întâmplările minunate ale rugăciunilor 

oamenilor evlavioși. 
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Al doilea mare izvor  de daruri 

dumnezeiești care ne va face puternici și de 

neînvins în războiul împotriva diavolului 

sunt Sfintele Taine ale Bisericii noastre. 

Sfânta Împărtășanie, Sfântul Maslu, Sfânta 

Spovedanie și sfințirea apei vor fi atât de 

importante și atât de necesare pentru a păstra 

pe Duhul Sfânt în noi și pentru a rezista 

tuturor influențelor satanice. Cu Sfânta 

Împărtășanie Îl vom avea pe Însuși Hristos în 

inimile noastre, care să ne acopere și să ne 

țină strâns la inima Sa divină. Cu Sfântul 

Maslu, ne vom protejatrupurile de duhurile 

viclene ale bolii cu care satana va încerca în 

diferite moduri să ne chinuie . Îl putem folosi 

în două moduri, fie ungându-ne trupul bol-

nav, fie înghițind câteva picături din el pentru 

a trata problemele interne de sănătate. Inge-

rarea câtorva picături din uleiul de la Sfântul 

Maslu va fi un act foarte folositor și necesar 

în anii cei de pe urmă, pentru că creștinii nu 

vor putea avea acces la medicamentele 

necesare,dar și pentru că o mare parte din 

ceea ce mâncăm și bem va fi contaminat de 

Antihrist, pentru a ne ține supuși lui. Prin 

sfânta Spovedanie ne vom curăți sufletele de 

toate păcatele și robia diavolului, care dau 

putere lui Lucifer și lui Antihrist. Odată cu 

aghiasma avem întotdeauna în casa noastră 

un alt ajutor dumnezeiesc, care ne poate feri 

de atacurile invizibile ale diavolului. Cei care 

exorcizează duhurile demonice cunosc frica 

și groaza pe care aghiasma o provoacă 

demonilor, de fiecare dată când stropesc cu 

apă sfințită pe cei demonizați. 

Putem avea întotdeauna apă sfințită în 

casa noastră și să turnăm puțin din ea, fie în 

apa pe care o bem, fie în mâncarea pe care o 

mâncăm. Sfințirea apelor se face în mod 

normal de către preot. Cu toate acestea, 

atunci când este nevoie să turnăm apă sfințită 

undeva sau trebuie să bem și nu avem 

aghiasmă, atunci putem face o rugăciune și 

să însemnăm cu semnul crucii un vas cu apă 

în numele Sfintei Treimi. 

 


